

# إصنع الخزف الإسلامي الخاص بك



يتميز الخزف الإسلامي بالزخارف النباتية والهندسية الرائعة. كما يزيّن أيضًا بزخارف من الخط العربي. ومن النادر رؤية صور الكائنات الحية على هذه الزخارف نظراً لتحريم استخدامها، خاصةً على المقتنيات الدينية.

استوح بعض الأشكال والنماذج من القطع الفنية من متحف الشارقة للحضارة الإسلامية وقم بتزيين بعض الصحون والأكواب باستخدام هذه النقوش.

## المواد المطلوبة:

- ورقة
- قلم رصاص
- مسطرة
- صحن أو كوب ورقي
- ألوان مائية أو أقلام خشبية ملونة
- فرشاة ألوان



## التعليمات:

1. فكر بالأشكال الفنية التي تشاهدها هنا وناقش خصائص وأنواع الزخارف الإسلامية.
2. ارسم على الورقة بعضاً من هذه النماذج استناداً إلى الزخارف في صور المقتنيات.
3. عندما تشعر بالرضى عن رسوماتك الإسلامية الطابع إنقلها إلى سطح صحن أو كوب ورقي.
4. لوّن رسوماتك باستخدام الألوان المائية أو الأقلام الخشبية الملونة.



# Make your Own Islamic Ceramics

Islamic ceramics are known to be highly decorated with distinctive floral or geometric patterns. This part is omitted in Arabic. Many Islamic ceramics are also decorated with artistic inscriptions of Arabic calligraphy. Figurative images of living things are not in common as they are forbidden especially in religious artefacts.

Inspired by the patterns you see on the collections of Islamic ceramics from Sharjah Museum of Islamic Civilization, Create your own decorative plates and cups.

## Resources:

- Paper
- Pencil
- Ruler
- Paper plate or cup
- Poster paints, water colors or colored pencils
- Paint brushes

## Instructions:

1. Think about the patterns you see here. Discuss the distinctive characteristics of Islamic decorations.
2. Sketch some patterns based on the collections seen in the photos on a piece of paper.
3. Once happy with the designs reflecting the influence of Islamic patterns, transfer these designs onto the surface of a paper plate or cup.
4. Colour patterns using poster paints, or coloured pencils.

